
redacció: 93 458 87 80 - linianord@comunicacio21.com | anuncia’t:  686 429 517 - publicitat@comunicacio21.com | administració: facturacio@comunicio21.com

linianord.cat · 19/10/2017 · Núm. 232 · Difusió controlada per OJD-PGDEl setmanari del Barcelonès Nord
línianord  

CORRUPCIÓ pàg 14

Vist per a sentència el
cas Pretòria: Bartomeu
Muñoz, a l’espera

ESPORTS pàg 20

La Penya vol començar
a guanyar a l’ACB a la
pista del Gran Canària

MONTGAT pàg 18

Ingressen a presó dos homes
per robar en una casa

TIANA pàg 18

Un concert únic d’homenatge 
a Enric Granados al poble

El Filmets porta a Badalona
pel·lícules dels cinc continents
El festival de curtmetratges omplirà la ciutat de centenars de projeccions i activitats paral·leles durant 10 dies pàg 8

pàg 16

No afluixen
L’oposició al crematori de Sant

Adrià es manté tot i tirar endavant

COMARCA pàg 3

Diverses concentracions
exigeixen l’alliberament 
de Sànchez i Cuixart

AGRUPACIÓ DEL COMERÇ pàg 19

Laia Muñoz: “Hem d’atraure
a Santa Coloma el públic de les
àrees comercials properes”



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 686 429 517
| 2 19 octubre 2017línianord.cat



Les mobilitzacions massives se
succeeixen a la comarca en pa-
ral·lel als avenços i frenades del
procés independentista. Després
de la defensa dels col·legis elec-
torals durant la celebració del re-
ferèndum de  l’1 d’octubre i de l’alt
seguiment que van tenir la vaga
general i l’aturada de país el dia
3, aquest dimarts els veïns del
Barcelonès Nord van sortir de
nou al carrer per exigir l’allibe-
rament dels presos polítics Jor-
di Cuixart i Jordi Sànchez, presi-
dents d’Òmnium Cultural i l’As-
semblea Nacional Catalana
(ANC), respectivament.

Al migdia les dues entitats so-
biranistes van convocar concen-
tracions davant dels centres de
treball i a Badalona, Santa Colo-
ma, Montgat i Tiana es van con-
vertir en concentracions davant
dels ajuntaments. 

La més nombrosa va ser a Ba-
dalona, on 400 persones repetien
consignes com “Sànchez i Cuixart,
llibertat!” i alçaven cartells amb
la inscripció “Democràcia”. L’al-
caldessa, Dolors Sabater, i el pre-
sident d’Òmnium al Barcelonès
Nord, Jordi Ballesteros, van po-
sar veu al manifest d’Òmnium,
ANC, l’Associació Catalana de
Municipis i l’Associació de Mu-
nicipis per la Independència.

“No hi ha estat democràtic al
món que jutgi les idees i menys
encara que les empresoni”, va
dir Ballesteros. “Les mesures de-
cretades per l’Audiència Nacional
espanyola no només són injustes
sinó que també són il·legals”, va
dir per la seva banda Sabater. “De-
manem la llibertat immediata de
Sànchez i Cuixart. No demanem
clemència, exigim justícia”, va
afegir l’alcaldessa. Tant ella com
Ballesteros van apel·lar a l’ajuda
de la Unió Europea i a diversos or-
ganismes internacionals. Pel que
fa a pròximes mobilitzacions, Sa-
bater va avançar que l’Ajuntament

està a l’espera del que plantegi la
societat civil, però va deixar clar
que el consistori té la voluntat de
seguir cridant a sortir al carrer.
“Som els primers que hem d’alçar
la veu”, va afirmar.

PARLON HI PARTICIPA
A Santa Coloma van ser unes
200 persones les que es van aple-
gar a la plaça de la Vila al crit de
“Jordis llibertat”. Hi era l’alcal-
dessa, Núria Parlon, i diversos
membres del seu govern munici-
pal del PSC, representants de
Som Gramenet i d’ICV-EUiA. 

“Els conflictes polítics no es
resolen enviant a presó les per-
sones que organitzen manifesta-
cions. Tot aquest despropòsit
s'ha d'aturar ja!”, va manifestar
dilluns al seu compte de Twitter
l’alcaldessa colomenca, pocs mi-
nuts després que la jutgessa de-
clarés presó provisional sense
fiança per a Cuixart i Sànchez. Per
la seva banda, Som Gramenet ha
reaccionat exigint també l’allibe-
rament dels dos líders sobiranis-

tes així com la proclamació de la
República catalana.

ONADA D’ESPELMES
Montgat i Tiana també van viu-
re dimarts concentracions da-
vant dels ajuntaments. A Mont-
gat hi va prendre part l’alcaldes-
sa, Rosa Funtané, mentre que la
batllessa de Tiana, Ester Pujol, no
s’hi va deixar veure.

Al vespre, centenars de milers
de persones van manifestar-se a
Barcelona seguint la convocatòria
d’ANC i Òmnium, que va con-
vertir l’avinguda Diagonal en una
onada d’espelmes. Al Barcelonès
Nord molts veïns van desplaçar-
s’hi conjuntament, mentre que en
alguns municipis com Tiana es
van tornar a organitzar concen-
tracions davant dels consistoris 
-també amb espelmes- per a
aquelles persones que no van po-
der anar a Barcelona.

CDR i “JORNADA DE LLUITA”
Les mobilitzacions al Barcelonès
Nord, però, no s’acabaran aquí.

Per començar, avui la platafor-
ma unitària contra la repressió i
pels drets i les llibertats ha con-
vocat una “jornada de lluita”
arreu del país. Està previst que
a les set del matí es tallin diver-
ses carreteres mentre que a les
sis de la tarda hi haurà concen-
tracions davant les subdelega-
cions del govern espanyol. La
plataforma està integrada pels
sindicats que van convocar la
vaga general del 3 d’octubre, di-
versos moviments socials, orga-
nitzacions polítiques i Comitès
de Defensa de la República
(CDR). 

Els CDR s’han constituït arreu
del territori i funcionen com a as-
semblees autogestionades i co-
ordinades a nivell nacional amb
l’objectiu de plantejar mobilitza-
cions per defensar el resultat del
referèndum d’autodeterminació
de l’1 d’octubre, així com de con-
demna a la repressió exercida per
l’estat espanyol. Al Barcelonès
Nord, per ara, se n’han constituït
a Badalona i Montgat.

“Llibertat!”
» Concentracions a la comarca per exigir l’alliberament de Jordi Cuixart i Jordi Sànchez

» La plataforma contra la repressió i pels drets i llibertats convoca avui una “jornada de lluita”

400 persones es van aplegar dimarts a la plaça de la Vila de Badalona per exigir l’alliberament de Cuixart i Sànchez. Fotos: Línia Nord
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Actualitat a la xarxa

#LlibertatJordis #DolAlPeriodisme #FocDevastador

@KoenigVax: Avui mateix m'he fet soci
d'Òmnium. Ja fa anys que sóc soci de
l'Assemblea. Vull els meus presidents a
casa. 

@mirnaschindler: Cuando el periodismo
denuncia la corrupción, las mafias no per-
donan. Horrible crimen de periodista en
Malta que desveló los Panama Papers. 

@DaniMateoAgain: Está ardiendo uno
de mis rincones favoritos del mundo:
Galícia, Asturias, Portugal... Me habéis
quemado el alma, cabrones. 

per Jordi Lleal 

Es defineix “negacionisme” com
la doctrina que propugna la ne-
gació sistemàtica de fets de-
mostrables o demostrats. Un
dels exemples paradigmàtics
en la política mundial és quan es
nega, per part de gent d’extrema
dreta, que no hi hagué l’Holo-
caust. També quan Donald
Trump nega que hi hagi canvi
climàtic i se li crema mitja Cali-
fòrnia o a Espanya Mariano
Rajoy, amb els pantans buits i
Galícia en flames. En aquesta
història del negacionisme rebem
de ple els catalans. Des d’Espa-
nya se’ns diu que no som una
nació, el valencià no és català,
que mai s’ha prohibit el català.
“Nunca fue el castellano, llengua
de imposición”, Joan Carles I di-
xit. El corredor Madriterrani
no passa per la costa; no sabem
administrar-nos; durant l’1-O no
hi va haver violència de la poli-
cia; el 1992, abans dels Jocs

Olímpics, no es van torturar a in-
dependentistes; a Catalunya no
hi ha majoria que vulgui un re-
ferèndum; a Espanya no hi ha
extrema dreta ni franquistes; Ca-
talunya no és subjecte polític; els
espanyols no són nacionalis-
tes; el govern espanyol no tren-
ca amb la legalitat (obrir cor-
respondència privada, pegar la
gent, tancar webs amb cibera-
tacs continus i no complir els
compromisos de l’Estatut); el PP
no és un partit corrupte, Bárce-
nas feia els negocis pel seu
compte, no és cosa del PP; l’1-O
no hi hagué referèndum, ni ur-
nes, ni paperetes; a Catalunya,
a les escoles, no s’ensenya el cas-
tellà; els metges no diuen la ve-
ritat en el nombre de ferits a l’1-
O o que els tres Poders no estan
confabulats en contra del procés.
Esperem el dia que ens diguin
que la Terra no gira al voltant del
Sol i es quedin tan tranquils.

Un diari participatiu

4Negacionisme
Un diari plural

Avui, això que a continuació ex-
plicaré no serà notícia. Una altra
notícia ocuparà les portades dels
mitjans de comunicació. Ja hi es-
tem acostumats. Parlar de drets
socials i demanar poder viure
amb dignitat és molt antiquat. És
de pa sucat amb oli.

Tanmateix, és bo no oblidar
l’augment de la desigualtat a Es-
panya entre els anys 2005 i
2015. El coeficient de Gini ha
passat d’un valor de 46 a 51.
Aquest coeficient mesura la de-
sigualtat en la distribució de la
renda. Quan s’aproxima a zero
ens indica una distribució més
igualitària, mentre que un co-
eficient pròxim a 100 implica
una elevada concentració de la
renda en un nombre reduït
d’individus.

A Espanya, també a Catalu-
nya, ara hi ha poques persones
molt riques i moltes persones
molt pobres. Tampoc no serà no-
tícia que el 2016, el 5,8% de la po-
blació patia privació material
severa, el 14,9% vivia en llars
amb feines de baixa intensitat i
el 22,3% vivia en risc de pobre-
sa. Algú dubta de qui són els res-
ponsables d’aquesta situació?

També que l’any 2015 el
nombre de persones que van
deixar Espanya va ser de
344.000, el segons país de la
UE en nombre d’emigrants.
Hem de recordar qui són els
que marxen i per què? Que
ningú pensi que marxen per fer
turisme. Tots busquen un futur
que aquí saben que no tindran.
És el que va passar als anys cin-
quanta amb els seus avis.

Què passarà en aquest país si
la gent més preparada l’aban-

dona? A Badalona ja són més de
vint dies els que porten acampats
a la plaça de la Vila un col·lectiu
de persones que només reclamen
un habitatge digne i un lloguer
social. Volen continuar vivint a la
seva ciutat. No volen marxar-ne.

El dret a l’habitatge és un
dret social reconegut en diversos
tractats internacionals, en la
Constitució espanyola i en l’Es-
tatut de Catalunya. Tanmateix,
després de 10 anys de crisi els
desnonaments continuen sense
alternativa habitacional. Ens
trobem, per tant, davant d’una
greu situació de vulneració de
drets i d’injustícia social. No
hauria de ser aquesta una prio-
ritat dels governs locals, auto-
nòmics i central? Doncs no! Els
uns culpen als altres i tots es ren-
ten les mans davant d’un pro-
blema que afecta milers de per-
sones. Mentrestant, el Banc
d’Espanya dona per perduts
més de 60.000 milions d’euros
de les ajudes destinades a res-
catar els bancs responsables de
la bombolla immobiliària.

Els responsables de la crisi,
diuen els especuladors i els po-
lítics corruptes, són tots aquells
que només volien un habitatge
on poder viure. Cap responsabi-
litat per als bancs. Cap quantitat
de diner per les famílies que
perden el seu habitatge.

Ni a la SAREB, el banc creat
amb diners públic per gestionar
els actius procedents de la rees-
tructuració bancaria, se li exigeix
destinar els milers d’habitatges
buits que ha rebut dels bancs a
crear un Fons Social d’Habitat-
ge assequible i així evitar que cap
persona es quedi al carrer per no

poder pagar la quota hipoteca-
ria o el lloguer.

Ja fa mesos, Unidos Pode-
mos, va registrar una moció a la
Comissió de Foment del Senat en
la qual s’instava al Govern que la
SAREB aportés el seu parc im-
mobiliari al Fons Social d’Habi-
tatge i així aconseguir garantir el
dret a l’habitatge a totes les per-
sones més vulnerables.

Aquests dies s’ha fet públic
que el PSOE, aliat amb el PP, va
vetar aquesta moció d’Unidos
Podemos i el Govern presidit
per Mariano Rajoy no obligarà a
la SAREB a cap cessió d’habi-
tatge al Fons Social.

El més terrible de tot plegat
és que a Espanya hi ha més de
3,4 milions d’habitatges buits i
a Badalona a prop de 10.000, la
majoria d’ells de grans teni-
dors. Tanmateix, es continua
desnonant milers de persones
cada dia. Com es pot explicar
aquesta situació? Al servei de
qui estan els governs?

A Badalona, i també a altres
ciutats que han seguit l’exemple,
els acampats, sense cap res-
posta a les seves demandes, vo-
len que el Govern local s’impli-
qui i es posi al davant d’una llui-
ta que posi fi a l’especulació
d’un bé de primera necessitat. El
Govern local té instruments i re-
cursos per revertir la situació i
evitar els desnonaments sense
alternativa residencial.   

Sense cap dubte ens juguem
el nostre futur i això també ens
dirà al servei de qui estan els
partits que governen a la nostra
ciutat. Ja no és suficient amb
prometre la lluna en un cove.
Fet i no paraules.

per Pedro Jesús Fernández

4Això no serà notícia
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per Mari Carmen Lozano

Hi ha tempestes que calen. Així
van rebre els/les socialistes de Ba-
dalona, com un gerro d’aigua freda,
la notícia que la companya Conxa
Botey es donava de baixa com a mi-
litant del Partit dels Socialistes de
Badalona. Qui ha estat la Conxa Bo-
tey? La Conxa Botey ha estat regi-
dora socialista a l’Ajuntament de
Badalona durant sis anys i també
coordinadora a l’àrea de serveis
socials. Un treball polític que ha
compaginat com a professora del
col·legi Salesians de Badalona. Sim-
pàtica i oberta, ha estat una dona
compromesa amb la justícia social
i el progrés.

Ara quan les adversitats i els
contratemps fan que necessitem
més que mai paciència, intel·ligèn-
cia, seny, lleialtat i ètica, ella ha de-
cidit marxar! Sí, es tracta d’una de-
cisió individual, però espero que
quan passi per la porta del carrer
Dos de Maig número quaranta-vuit,
aquella que un dia va ser la seva casa
política, recordi que va arribar a les
llistes socialistes perquè els com-
panys i companyes del PSC així ho
van decidir dins del seu òrgan re-
presentatiu: l’assemblea de mili-
tants. No perquè fos impulsada per
algun moviment o plataforma ciu-
tadana. I és per això que crec que
hauria de restituir l’acta a tots els
companys i companyes que vàrem
votar la llista on ella anava com a re-
gidora i permetre que un altre com-
pany/a pugui accedir al seu lloc
per continuar treballant per la ciu-
tat de Badalona.

Puc entendre que vulgui sentir-
se feliç i que aquesta acta pugui ren-
tabilitzar-li una part humana de
felicitat política però, a vegades,
perquè la felicitat sigui efectiva cal
que la persona equilibri el pes de les

seves accions i les seves decisions.
Que les decisions preses no siguin a
costa de portar a terme moviments
que puguin obstaculitzar les tra-
jectòries d’altres persones o col·lec-
tius, perquè si aquest és el cas,
aquesta felicitat sempre restarà ta-
cada per l’ombra fosca de l’egoisme,
d’aquell interès particular que és
propi del jo egoista i egòlatra. 

Sabem que vivim temps difícils:
temps de convulsions i enfronta-
ments de banderes, de fractura so-
cial, de manca de diàleg, d’incerte-
ses... Particularment no tinc cap in-
terès a saber quins han estat els mo-
tius que l’han portat a prendre la de-
cisió de marxar i independitzar-se
del Partit Socialista, però sí que em
sap greu la manca d’ètica, de cons-
ciència i de compromís que ha pro-
jectat envers una organització que ha
combatut i combat aquelles accions
que arremeten contra la democràcia:
elevar el bé privat per damunt del bé
públic, la corrupció, l’interès perso-
nal, la professionalització de la po-
lítica, el transfuguisme...

Encara que tu hagis decidit que-
dar-te amb una acta que no et per-
tany i que a partir d’ara restarà, a les
teves mans, desposseïda de qualse-
vol mena de contingut ètic i moral,
els/les socialistes de Badalona con-
tinuarem treballant per fer de Ba-
dalona una ciutat on governi la de-
mocràcia, la convivència i la ho-
nestedat. Treballarem per impulsar
que l’honradesa, l’eficàcia, la res-
ponsabilitat, la transparència, la
lleialtat, el compromís... continuïn
essent els millors antídots ètics
contra el virus de la deslleialtat, la
falsedat i l’egoisme individual.

No sé per què em ve al cap aquell
proverbi: “Qui sembra vents, re-
cull tempestats!”

4L’acta calada
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Parlen els
veïns

Un diari obert

per Oriol Domingo

Mariano Rajoy es mofa del Papa i dels
bisbes al rebutjar el diàleg amb Cata-
lunya proposat per l’Església, i alho-
ra elogia la repressió violenta de la po-
licia espanyola contra persones pací-
fiques i desarmades.

Quin contrast entre Mariano Ra-
joy i Carles Puigdemont! Contrast
entre la repressió i la paraula dialo-
gant! El president de Catalunya de-
nuncia la repressió policial violenta,
que és condemnada per tots els pobles
civilitzats, i proposa un diàleg sense
condicions amb el Govern espanyol.

L’episcopat català, pocs abans del
referèndum de l’1-O, es va oferir a les
parts en conflicte. I va manifestar:
“Animem tothom, especialment els
laics cristians, a ser responsables i
compromesos en la vida pública, per
avançar en el camí del diàleg i de l’en-
tesa, del respecte als drets i les insti-
tucions i de la no confrontació, ajudant
que la nostra societat sigui un espai de
germanor, de llibertat i de pau”.

L’episcopat espanyol assumeix la
postura dels bisbes catalans. I insis-
teix: “En aquests moments greus, la
verdadera solució del conflicte passa
pel recurs al diàleg des de la veritat i

la recerca del bé comú de tots, com as-
senyala la Doctrina Social de l’Esglé-
sia. El papa Francesc ens indica que
és hora de saber com dissenyar una
cultura que privilegiï el diàleg com a
forma de trobada, la recerca de con-
sensos i acords”.

L’actitud del Papa, recordada pels
bisbes, sobre els conflictes existents al
món se sintetitzen amb aquestes pa-
raules de Francesc: “Ho repeteixo alt
i fort: no és la cultura de la confron-
tació ni la del conflicte la que cons-
trueix la convivència en els pobles i en-
tre els pobles, sinó aquesta: la cultu-
ra de la trobada i del diàleg és l'únic
camí per a la pau”.

El Rajoy del “no” diu “no” al dià-
leg i a la negociació, “no” als bisbes ca-
talans, “no” als bisbes espanyols, “no”
al Papa Francesc, “no” a les nombro-
ses instàncies eclesials i cíviques que
reclamen diàleg.

Si el Papa Francesc dialoga amb un
Nicolas Maduro ben armat i si el Go-
vern de Colòmbia dialoga amb la ben
armada FARC, ¿per què el Mariano
Rajoy amb una policia ben armada no
pot dialogar amb un Carles Puigde-
mont desarmat?

@bloodymary: Potser el que els fa mal
és veure gent que ens deia catalufos a
classe defensant escoles amb nosaltres
l'altre dia.

@orioldebalanzo: Ai, acabo de veure un
anunci del Banc Sabadell i un altre de la
Caixa a TV3. Què ha passat?! Que no
havien marxat?!

@philmusical: El més difícil a Catalunya
és poder viure en català les 24 hores. El
castellà el sentim/llegim/parlem diversos
cops al dia. Feu-ne la prova.

Opinió en 140 caràcters

4Rajoy es mofa del Papa

Anabel
“No. Hi ha molta
oposició veïnal,
s’han recollit gaire-
bé 9.000 signatures
i s’ha fet molta pres-
sió social. L’Ajunta-
ment ho sap però

no ho ha tingut en compte. És un muni-
cipi que ja està molt contaminat i estem
molt empipats amb la decisió”.

Alejandro
“No, em sembla
molt malament. Hi
ha molta gent del
poble que està en
contra i l’Ajunta-
ment no està res-
ponent. Tenim un

excés de contaminació actualment a la
ciutat. Sembla difícil que ho puguem atu-
rar però jo continuaré mobilitzant-me.”

M. Carmen
“Em sembla molt
malament. El cre-
matori perjduica
Sant Adrià i no
serà bo per als que
hi vivim. Hi ha uns
riscos reals de con-

taminació i l’Ajuntament no els està te-
nint en compte o, com a mínim, no ha
dit què farà per evitar-los.”

Rosa María
“Jo crec que podrí-
em viure amb un
crematori perquè hi
ha molts municipis
que ja en tenen. Tot
i això, em sembla
malament que s’ha-

gin iniciat els tràmits i penso que serà di-
fícil aturar-ho. Ja ens hem mogut molt
però l’Ajuntament ho ha tirat endavant.” 

Et sembla bé que Sant Adrià hagi iniciat els tràmits per fer el crematori?
per Andreu Merino



Envia’ns les teves cartes a: opinio@comunicacio21.com 7 | línianord.cat19 octubre 2017

@BernatDedeu: Molt Honorable, con-
voca el Parlament i feu el fotut favor de
votar la DI i d'acabar allò pel què els elec-
tors catalans es van posar la cara.

@oscarpereiro: Acabo de dar una vuelta
en coche por zonas afectadas por el fuego
y lo único que os puedo decir es que dan
ganas de llorar. #ardegalicia.

@Rocu_dan: Hoy (otra vez) Ter Stegen
merece mención a parte... A día de hoy,
creo que tenemos al mejor portero para
este Barça, el que mejor nos va.

Opinió en 140 caràcters

Un diari compromès

En aquests moments a Catalunya
mana l’actualitat política. Però aques-
ta realitat no pot de cap de les mane-
res deixar en un segon pla que el pas-
sat 17 d’octubre es va commemorar el
Dia Internacional per a l’erradicació de
la pobresa.

Sembla que les xifres macroeco-
nòmiques tenen dret a amagar la re-
alitat del país i invisibilitzar la po-
bresa. És una doble penalització per-
sonal per a aquelles persones que la
pateixen, ja que a la manca de recur-
sos vitals s'hi suma una societat que
els condemna a l’ostracisme, obviant
una societat que viu a dues velocitats,
entre els que se'n surten i els que no.
Però també ens aboca com a país a no
poder reconèixer-nos com a societat
avançada, mentre les desigualtats im-
perin al nostre entorn.

Amb l’aprovació de la Declaració
Universal dels Drets Humans, com a
habitants de la Terra, ens conjuràvem
amb una sèrie de drets fonamentals i,
concretament en el seu article 25, es
propugnava que tothom té dret a una
vida digna i que els estats són els res-
ponsables de fer-ho efectiu. Poste-
riorment hi ha hagut diferents pactes
i tractats internacionals, així com els
anomenats Objectius del Mil·lenni,
que posteriorment serien els Objecti-
us del desenvolupament sostenible.
Tots amb el noble objectiu d’erradicar
la pobresa al món. Més enllà de les de-
claracions grandiloqüents, i les in-

gents quantitats de diners abocades en
emergències i en plans estructurals, és
veritat que aquest segle XXI no ens ha
portat gaires avenços en termes de jus-
tícia global. Fam, catàstrofes natu-
rals, esclavatge, treball infantil... mal-
auradament encara avui són a l’agen-
da i ens condicionen les nostres vides.

A Catalunya tampoc podem mirar-
nos al mirall dels països que es poden
moure i ser reconeguts pel benestar en
què viuen els nostres ciutadans i ciu-
tadanes. I la maleïda crisi, acompa-
nyada de la no menys maleïda auste-
ritat, no ha ajudat en res. Ans al con-
trari: ha agreujat la situació.

La pobresa és multidimensional,
mentre que la seva culpa només té un
rostre. Per començar: la fam. Segons el
prestigiós informe sobre desigualtats
elaborat per FOESSA, el 16% de la po-
blació reconeix que per motius eco-
nòmics no pot tenir una dieta ade-
quada. I el Síndic de Greuges l’any 2013
ens va haver d’alertar que a Catalunya
hi havia malnutrició infantil. El segon
rostre de la pobresa es refereix a l’e-
ducació. Un infant que al seu entorn fa-
miliar no té garantits els mínims vitals
té problemes reals per estar en iguals
condicions que els seus companys
d'escola, de la mateixa manera que no
té les mateixes oportunitats pel que fa
a activitats de reforç o extraescolars.
Igualment que —per aportar un sou a
casa— tindrà més dificultat de conti-
nuar els estudis. L’accés a l’habitatge

és un factor determinant per al des-
envolupament personal. L’exclusió re-
sidencial al nostre país ha sigut un dels
punts més febles de la crisi. És veritat
que sembla que el mercat immobilia-
ri remunta, però en mans de fons
d’inversió i persones de fora. Men-
trestant, el mercat del lloguer llangu-
eix sense remei. Salut, prestacions so-
cials, medi ambient, drets dels refu-
giats... són altres factors de la pobre-
sa estructural a casa nostra, però el pal
de paller continua sent el món laboral.
Des de la crisi a Catalunya ha emergit
la pobresa laboral —unes 400.000
persones— que tot i tenir feina no ar-
riben a final de mes. Reformes laborals,
de les pensions... han reactivat l’eco-
nomia dels rics, per bandejar l’econo-
mia dels pobres.

Anteriorment he dit que la po-
bresa tenia molts rostres mentre que
els culpables només en tenien un: la
cobdícia del capitalisme “casino” que
fa ballar els governs sota el seu com-
pàs i és capaç de boicotejar reformes
fiscals o bé dictar textualment refor-
mes estructurals com la darrera re-
forma laboral, feta sota els paràmetres
de la CEOE.

Malgrat aquest panorama, a casa
nostra tenim una societat civil orga-
nitzada que, com sempre, ha fet un pas
endavant. I uns treballadors i treba-
lladores socials que amb pocs recursos
ho han donat tot durant aquests anys,
conjuntament amb uns alcaldes i al-

caldesses que han obrat verdaders mi-
racles. I uns sindicats que continuen
sols reclamant increments salarials.
Sort n’hem tingut d’aquest còctel de
gent que ha fet de dic de contenció, per-
què si no potser estaríem pitjor.

En aquest panorama haurem
d’estar atents a com ajudarà a pal·liar
la pobresa la renda garantida de
ciutadania. És un misteri saber si re-
alment aconseguirà que al nostre
país ningú tingui privació material
severa i com actuarà en la reducció
de les desigualtats.

Cal cercar solucions corals contra la
pobresa, per aconseguir justícia global.
Perquè si un treballador de Bangladesh
cobra per anar a la fàbrica un salari de
misèria, aquest fet té conseqüències en
la desnutrició d’un nen de casa nostra.
Les sortides de la pobresa al món es
troben interconnectades. Hem d’ac-
tuar. I no en termes ni de caritat ni de
beneficència. Si no donaríem la raó als
que creuen que la pobresa és estruc-
tural. La fiscalitat com a verdadera eina
de redistribució de la riquesa, societats
plenament democràtiques i un treball
digne estan a la primera línia de la trin-
xera. Només així construirem societats
inclusives i no excloents.

El 17 d’octubre vam tornar a reivin-
dicar la pobresa zero. Perquè el millor
favor que ens podem fer com a societat
és anul·lar aquest dia de l’agenda.

Publicat a El Nacional.cat

per Laura Pelay

417 octubre: pobresa zero
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Badalona

CINEMA4Badalona viurà demà
el tret de sortida d’un dels es-
deveniments indispensables del
calendari cultural de la ciutat.
A les deu de la nit el Teatre Zo-
rrilla acollirà la inauguració
oficial del Filmets Badalona
Film Festival, un referent in-
ternacional de la indústria del
curtmetratge. Enguany, per pri-
mera vegada, la sessió inaugu-
ral serà oberta a la ciutadania i
la primera pel·lícula que es po-
drà veure serà La femme et le
TGV protagonitzada per l’actriu
Jane Birkin.

“UN PAS ENDAVANT”
També per primera vegada, el
festival organitzat per l’empresa
pública Badalona Comunicació
se celebrarà als tres teatres mu-
nicipals de la ciutat. El Zorrilla,
el Principal i el Blas Infante se-
ran els escenaris on es projecta-
ran més de 44 hores de cinema,
repartides entre les 4.000 pel·lí-
cules inscrites, 250 de les quals
formen part de la secció oficial de
competició. A més, enguany el
Filmets torna a comptar amb
produccions procedents dels
cinc continents. 

Per tot plegat, el director del
festival, Agustí Argelich, consi-
dera que el Filmets fa “un pas en-
davant”. “Reunirem més direc-
tors i professionals que mai”, va
explicar en la presentació del cer-
tamen dimarts al Viver, en la
qual també hi van participar el
conseller delegat de Badalona
Comunicació, Josep Viñeta, i
els regidors Jose Téllez i Laia Sa-
bater. Argelich posa l’accent en
l’assimilació del Filmets amb
els “grans festivals”, potenciant

la sessió inaugural i la de clau-
sura, que se celebrarà el 28 d’oc-
tubre a les deu de la nit al Tea-
tre Zorrilla amb la tradicional Nit
de les Venus. Uns guardons que
reconeixen els guanyadors de
cada edició.

ACTIVITATS PARAL·LELES
A banda, Argelich també rei-
vindica que “un festival no és no-
més passar pel·lícules”. Per això
el Filmets consolida la seva ofer-
ta d’activitats paral·leles. El Cen-
tre Cultural El Carme serà la seu
de xerrades i trobades profes-
sionals, emmarcades en el Fil-
mets Pro. Enguany es faran tres
trobades, mentre que l’any pas-
sat només se’n va fer una. 

També es compta amb la
complicitat de la xarxa de bi-
blioteques municipals i de l’es-
cola d’art i disseny Pau Gargallo
de Badalona, a més de l’institut
Francès de Barcelona, on s’hi
farà una projecció.

LOCAL I INTERNACIONAL
Un any més el Filmets combina
la presència de curtmetratges in-
ternacionals amb produccions

locals. De les 250 pel·lícules que
entren en competició, 54 són
franceses, mentre que n’hi ha 21
de catalanes, 4 de les quals de
Badalona. Catalunya i l’estat es-
panyol no tenen una indústria
del curtmetratge consolidada i,
per tant, el Filmets esdevé una
oportunitat d’or per als produc-
tors locals. De fet, el festival es-
trenarà la primera producció
dirigida per Leticia Dolera, fins
ara més coneguda per les seves
feines com a actriu.

Pel que fa a les cares cone-
gudes que es podran veure a les
pantalles dels teatres, destaca la
del desaparegut actor britànic
John Hurt, Claudia Cardinale,
Jane Birkin o James Brolin.
També Francesc Orella, Lluís
Marco, Nora Navas, Marta Mar-
co, Miky Esparbé, Joan Pera, Ro-
ger Pera, Miquel Sitjar, Lloll
Bertran, Pedro Casablanc, An-
tonio Dechent, Carlos Areces,
Macarena García o Rosario Par-
do. A Badalona tot està a punt
perquè la ciutat es converteixi un
any més i durant una setmana en
la capital internacional del curt-
metratge. Llums, càmera i acció.

El Filmets es va presentar dimarts al Viver. Foto: Línia Nord

El Filmets ja és aquí: 10 dies amb
250 pel·lícules dels 5 continents
» El festival de curtmetratges acull produccions locals i internacionals
» El Filmets aposta de nou per les activitats paral·leles a les projeccions

Els treballadors de Tusgsal es
podran moure en bici elèctrica

MOBILITAT4L’empresa de trans-
port Tusgsal posarà bicicletes
elèctriques a disposició dels tre-
balladors que ho vulguin per a la
realització de desplaçaments in
mission, els realitzats entre les ins-
tal·lacions de l’empresa.

La iniciativa s’emmarca en
l’estratègia de l’Àrea Metropoli-
tana de Barcelona (AMB) per fo-
mentar una mobilitat més soste-
nible i millorar la qualitat de l’ai-
re de la metròpolis i forma part
també dels objectius de millora
definits en les normes ISO 39001
de Seguretat Vial i Empresa Sa-
ludable de Tusgsal.

La presentació de les noves bi-
cicletes elèctriques es va fer ahir
a les cotxeres del camí de Can Ruti
i va anar a càrrec del Director Ge-
neral de Tusgsal, Carles Fàbre-
gues, i del Director de Serveis de
Mobilitat Sostenible de l’AMB,
Carles Conill.

Actualment, l’AMB està do-
nant suport tècnic i econòmic, a
través de subvencions, per cons-
truir carrils bici, millorar la con-
nectivitat metropolitana i crear la
xarxa Bicivia, una xarxa pedala-
ble metropolitana que connecta-
rà, de manera directa i segura,
tota la metròpolis. 

Badalona torna a acollir 
el 48h Open House Bcn

ARQUITECTURA4Badalona serà
aquest cap de setmana un dels es-
cenaris del festival d’arquitectu-
ra 48h Open House BCN, afegint-
se així a la iniciativa de mostrar
edificis singulars de la ciutat du-
rant un cap de setmana per apro-
par l’arquitectura al gran públic. 

La ciutat participarà, doncs,
per segona vegada en aquest
certamen i els veïns podran vi-
sitar 12 edificis que obriran les se-
ves portes al públic. Seran la
Casa de la Vila, l’Antic Escorxa-
dor, la Casa i Taller Joan Tolrà,
la Casa Providència, el conjunt

d’habitatges Can Mercader, la fà-
brica d’Anís del Mono, els habi-
tatges Gama d’Oriol Bohigas, la
sabateria Gubern, la parròquia de
Sant Jaume, els habitatges Wey-
ler, el Museu i el Pavelló Olímpic.
A més, s’han programat quatre
itineraris guiats per experts que
es podran realitzar amb inscrip-
ció prèvia. 

Paral·lelament, l’Ajuntament
s’ha coordinat amb l’associació
de restauradors Forquilla Ba-
dalona per aportar una oferta
gastronòmica atractiva coincidint
amb el festival.

Estacionament | Combatre el frau
L’Ajuntament farà un seguiment estricte de l'ús que es fa de les targetes d’estacionament de persones amb mo-
bilitat reduïda amb l’objectiu d’evitar els fraus i la seva utilització indeguda. El distintiu busca facilitar la circu-
lació en vehicles a aquelles persones que tenen dificultat per realitzar moviments i permet a les persones usuà-
ries estacionar en les zones blaves de Badalona sense límit de temps i sense obligació de pagament de les taxes. 
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La PAC convoca per a diumenge
una marxa pel dret a l’habitatge

LEGIONEL·LOSI4El poliesportiu
de Casagemes i el camp de fut-
bol de Badalona Sud continuen
tancats després que la Secreta-
ria de Salut Pública detectés le-
gionel·la en els circuits d’aigua
dels dos equipaments esportius
municipals.

La setmana passada l’alcal-
dessa, Dolors Sabater, ja va sig-
nar un decret d’emergència que
recull la necessitat de desenvo-
lupar mesures, amb la brevetat
més gran possible, per corregir
els dèficits estructurals d’aquests
equipaments esportius i garan-
tir la salut pública de les perso-
nes usuàries. Per ara, les mesu-
res s’han centrat a controlar els
riscos, és a dir, tancar tempo-
ralment i de forma preventiva el
servei de dutxes als vestidors. 

L’Ajuntament també ha
anunciat que es renovarà el sis-
tema de canonades en el cas de
Casagemes i es canviarà la cal-
dera i el sistema de canonades
en el camp de futbol Badalona
Sud. D’altra banda, el consisto-
ri està en permanent contacte i
col·laboració amb l'Agència de
Salut Pública, a través de la re-
gidoria d’Esports.

Casagemes i
Badalona Sud,
encara sense aigua 

MANIFESTACIÓ4Ja fa gairebé
un mes que els activistes de la
Plataforma d’Afectats per la Cri-
si (PAC) van iniciar una acam-
pada a la plaça de la Vila, per re-
clamar solucions a l’Ajuntament
per a aquelles persones que són
desnonades de casa seva. Ara
han convocat una manifestació
per a diumenge en defensa del
dret a l’habitatge. La marxa co-
mençarà a les set de la tarda i
està previst que comenci al Pa-
velló Olímpic i acabi a la plaça de
la Vila.

Les demandes de mínims
de la PAC són dues. En primer
lloc, exigeixen al consistori que

habiliti habitatges alternatius
per a aquelles persones que són
desnonades. D’altra banda, tam-
bé reclamen un increment del
parc públic d’habitatge a la ciu-
tat que garanteixi l’accés a l’ha-
bitatge de tothom, incloses les
persones en situació de risc
d’exclusió.

Segons els càlculs de la pla-
taforma, a Badalona hi ha entre
5 i 9 avisos de desnonament al
dia i els activistes denuncien
que aquesta situació fa que mol-
ta gent hagi de marxar de la ciu-
tat o hagi d’ocupar algun dels
habitatges buits que hi ha ac-
tualment al municipi.

I és que, tot i que el govern
municipal ha anunciat diver-
ses mesures per incrementar
l’habitatge públic -des d’incen-
tius fiscals als propietaris de
pisos buits que els cedeixin a l’O-
ficina d’Habitatge fins a l’anun-
ci de construcció de 50 nous pi-
sos públics- la PAC demana ce-
leritat a l’executiu liderat per Do-
lors Sabater.

Més enllà de les mobilitza-
cions previstes, la plataforma i
el govern local es reuniran di-
lluns. Una trobada que la PAC
confia que serveixi per obtenir
alguna resposta concreta per
part de l’Ajuntament.La PAC manté l’acampada després de 24 dies. Foto: Línia Nord
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La línia 1 de metro i el Tram T4
arribaran a Badalona

TRIBUNALS4L’Ajuntament de
Badalona haurà de tornar a dis-
posar d’una imatge del rei en un
lloc “preferent i d’honor” de la
Sala de Plens. Així ho estableix
la sentència del jutjat contenciós
administratiu número 9 de Bar-
celona, que respon així a la de-
núncia interposada per la dele-
gació del govern espanyol a Ca-
talunya, arran de la retirada de
l’efígie del rei del consistori el se-
tembre del 2015.

En el seu moment l’Ajunta-
ment va defensar que la decisió
de disposar o no d’una imatge
del rei era competència exclusi-
va municipal, però el jutjat con-
sidera que preval la normativa
estatal. De fet, la sentència ho
considera una norma bàsica
dictada per l’estat i compara el
tractament que els ajuntaments
fan de la imatge del cap d’estat
amb el de les banderes que han
de lluir a la façana dels consis-
toris d’arreu de l’estat.

Amb tot, l’Ajuntament ja ha
anunciat que recorrerà la sen-
tència. El primer tinent d’alcal-
dia, Oriol Lladó, ho avançava
ahir a través del seu compte de
Twitter: “Recorrerem la sen-
tència. El lloc ‘preferent i d'ho-
nor' ja fa temps que l'ha perdut
[el rei] en el cor del ciutadà”.

Un jutjat obliga el
consistori a lluir de
nou el retrat del rei

TRANSPORT4La Generalitat ha
tret del calaix els projectes de
perllongament de la línia 1 de
metro i de la línia T4 del Tram-
besòs a Badalona i els ha presen-
tat públicament. Ho va fer el con-
seller de Territori i Sostenibilitat,
Josep Rull, el 12 d’octubre, acom-
panyat de l’alcaldessa de Badalo-
na, Dolors Sabater, i el primer ti-
nent d’alcaldia, Oriol Lladó.

D’una banda, el perllonga-
ment de l’L1 de metro es farà des
de l’estació de Fondo i arribarà fins
a la nova parada Badalona Roda-
lies. Entremig, se’n faran tres més
de noves: Montigalà Centre, Llo-
reda-Sant Crist i Bufalà. La darrera

estació abans d’arribar a Badalo-
na Rodalies serà Badalona Pom-
peu Fabra, on es podrà fer trans-
bord a l’L2. 

Les obres suposaran la cons-
trucció de quatre kilòmetres més
de via i s’inclouran al Pla Director
d’Infraestructures (PDI) 2011-
2020. La previsió és licitar-ne el
projecte constructiu la primavera
de l’any 2018, mentre que les
obres es licitarien el 2020. La
primera fase preveu l’execució
d’un tram d’1,5 quilòmetres de
nova línia entre pantalles, les es-
tacions de metro als barris de
Montigalà i Lloreda/Sant Crist, a
més de cotxeres, tallers, nova cua

de maniobres i dipòsit de trens,
amb una inversió prevista de 260
milions d’euros i una captació de
demanda estimada en més de
40.000 usuaris al dia.

Pel que fa al perllongament de
la T4 del Trambesòs, necessita dels
desenvolupaments previstos en
l’àmbit de les Tres Xemeneies.
Amb tot, s’allargarà la línia des de
l’estació de Sant Adrià fins al Port
de Badalona, al llarg de l’Avingu-
da Eduard Maristany. El nou
tram previst és d’1,7 quilòmetres
amb dues noves parades i una in-
versió estimada de 30 milions
d’euros. La demanda prevista és
de 3.000 nous usuaris.Badalona també tindrà L1 de metro. Foto: Arxiu
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Santa Coloma

TRIBUNALS4Després de mig
any de judici a l’Audiència Na-
cional de Madrid, l’exalcalde de
Santa Coloma, Bartomeu Mu-
ñoz, i la resta de processats en el
marc del Cas Pretòria ja esperen
que la jutgessa dicti sentència. 

L’Audiència haurà de decidir
si comparteix la visió de la Fis-
calia, segons la qual Bartomeu i
altres exalts càrrecs del PSC i de
Convergència -Lluís Prenafeta o
Macià Alavedra- integraven una
xarxa delictiva que s’hauria em-
butxacat il·legalment 44,8 mi-
lions d’euros influint en adjudi-
cacions públiques a Santa Colo-
ma, Badalona i Sant Andreu de
Llavaneras. La Fiscalia sosté que
els implicats invertien en te-
rrenys, aconseguien que els res-
pectius ajuntaments canviessin
els seus usos i posteriorment
els venien a un preu superior,
una vegada ja s’havien revalorat.

En el cas de Santa Coloma les
investigacions se centren en els te-

rrenys dels edificis Cúbics, que
van triplicar el seu preu després
de dues modificacions fetes per
l’Ajuntament. Un increment que
hauria beneficiat diversos em-
presaris així com l’exdiputat del
PSC Luis Andrés García,Luigi,  a
qui la Fiscalia considera el cap de
l’entramat.

D’altra banda, l’empresari
Manuel Carrillo ha confessat du-

rant el judici un presumpte sub-
orn a Muñoz a canvi que la seva
empresa, Limasa, es quedés amb
el concurs d’adjudicació del con-
tracte de neteja d’edificis públics.

Per tot plegat, la petició de
condemna per a Muñoz és de vuit
anys i quatre mesos de presó
per presumptes delictes de pre-
varicació administrativa, tràfic
d’influències i suborn. 

Bartomeu Muñoz en una imatge d’arxiu. Foto: Arxiu

Vist per a sentència el cas
Pretòria: Muñoz, a l’espera

» La Fiscalia demana una pena de 8 anys i 4 mesos per a l’exalcalde
» Els edificis Cúbics i el contracte amb Limasa, en el punt de mira

La comunitat educativa
exigeix a Albiol que es retracti

EDUCACIÓ4“A la majoria d'es-
coles públiques de Catalunya s'e-
duca per odiar Espanya”. Aques-
ta va ser la principal conclusió que
el regidor del PP a Badalona, Xa-
vier García Albiol, va expressar en
la seva visita dissabte a Santa Co-
loma, donant així continuïtat a l’a-
menaça de denúncia feta pel go-
vern espanyol a la Conselleria
d’Ensenyament. 

El ministre d'Educació, Íñigo
Méndez de Vigo, ha enviat dos re-
queriments al departament en
què es detallen suposats casos
d’adoctrinament a favor de l’in-
dependentisme o el referèndum,
a més de presumptes casos d’as-
setjament contra alumnes per
motius ideològics.

Méndez de Vigo ha demanat
a Ponsatí depurar responsabilitats
entre el professorat i, mentrestant,
el PP i altres partits, com Ciuta-
dans, han llançat més llenya al foc.

A Santa Coloma, les paraules
d’Albiol han rebut resposta per
part de l’Assemblea Groga, que
exigeix una rectificació al popular
i a totes les organitzacions políti-
ques que s’hagin expressat en
aquests termes. L’assemblea tam-
bé demana a la comunitat educa-
tiva que es mobilitzi contra aques-
tes acusacions. “No admetrem
cap tipus de difamació sobre la
nostra feina ni cap amenaça d’in-
tervenció en el nostre model d’es-
cola”, assegura l’Assemblea Gro-
ga en un comunicat.

L’Open House homenatjarà
l’arquitecte Xavier Valls

ARQUITECTURA4Aquest cap de
setmana diversos municipis, en-
tre els quals Santa Coloma de
Gramenet, organitzaran jorna-
des de portes obertes d’alguns
dels seus edificis emblemàtics en
el marc del 48h Open House
BCN. A Santa Coloma, enguany el
festival homenatjarà l’arquitecte
local Xavier Valls, mort en l’a-
temptat d’ETA a l’Hipercor de
Barcelona el 1987.

L’Open House obrirà diversos
espais que van ser projectats per
Valls, com les escoles Les Palme-
res, Rosselló Pòrcel i Salvat Pa-

passeit o la masia de Can Mariner,
a la qual s'accedeix per la plaça que
porta el nom de l’arquitecte.

A banda d’aquests edificis,
Valls també va ser artífex del Pla
Popular d’urbanisme gestat a la
ciutat al llarg dels anys setanta.

El 48h Open House BCN és un
projecte obert a tothom i sense
ànim de lucre que va començar a
Barcelona l'any 2010. L'augment
de públic acumulat que ha parti-
cipat a les 7 primeres edicions és
de 322.000 persones, passant de
25.000 vistes el primer any a
60.138 per la 7a edició l'any 2016.

Celestí Boada | Afusellat fa 78 anys
Aquest dimecres va fer 78 anys que el darrer alcalde republicà de Santa Coloma, 

Celestí Boada (ERC), va ser afusellat per les tropes franquistes al Camp de la Bota 
de Sant Adrià. L’aniversari del seu assassinat va ser recordat ahir a les xarxes per 

diversos veïns i organitzacions polítiques com Esquerra Republicana o Som Gramenet.

Ple extraordinari sobre 
Can Zam el 30 d’octubre

REIVINDICACIÓ4El 30 d’octu-
bre l’Ajuntament celebrarà un
Ple extraordinari per abordar el
futur del parc de Can Zam. El
Ple ha estat forçat pels grups
municipals de Som Gramenet i
Gent d’Esquerres-ICV-EUiA i
compta amb el suport de la Pla-
taforma en Defensa de la Se-
rralada de Marina i Can Zam.

Actualment hi ha en marxa
un procés participatiu que ha de
definir els usos del parc, però

tant Som com Gent d’Esquerres
el qüestionen i posen en dubte
que fomenti la participació ciu-
tadana, tal com defensa el go-
vern municipal de Núria Parlon.

Les dues formacions i la pla-
taforma defensen la creació d’un
parc verd i frondós i Som con-
sidera que el procés participatiu
posa “traves” a aquesta opció.

Per la seva banda, Gent d’Es-
querres afirma que el procés té
“deficiències evidents”.



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 686 429 517 15 | línianord.cat19 octubre 2017



| 16

línianord.cat 19 octubre 2017

Sant Adrià Salut mental |1.250 persones a la cadena humana
El passat 10 d’octubre 1.250 persones van participar en la cadena humana per la salut
mental, lluint la samarreta amb el lema Units per la salut mental. La cadena, organit-
zada per la Taula de Salut Mental, amb el suport de la Fundació La Caixa, va travessar

el riu Besòs pel pont del carrer Cristòfol de Moura, allargant-se a banda i banda. 

El rellotge no juga a favor dels
contraris a la construcció del ta-
natori i el crematori al barri de la
Catalana. L’Ajuntament ja ha ini-
ciat els tràmits per concedir els
permisos i llicències necessàries
perquè la Unió Temporal d’Em-
preses (UTE) Tanatori del Litoral
pugui construir el complex i ini-
ciar l’activitat. 

A finals de mes acaba el ter-
mini perquè les parts interessades
-principalment la plataforma Stop
Crematori- presentin les seves
al·legacions a l’atorgament de la
llicència d’activitats a l’empresa i,
paral·lelament, l’Ajuntament ha
tornat a posar la pilota a la teula-
da del Consell Comarcal per bus-
car una via que permeti aturar el
procés. El Consell és el propieta-

ri majoritari de la parcel·la on s’ha
d’ubicar el complex funerari i al
Ple municipal de dilluns l’alcalde,
Joan Callau, va argumentar que
l’única manera d’evitar-ne la cons-
trucció és revertir la venda, feta el
2015 a través d’una subhasta. El
batlle es va comprometre a tras-
lladar la proposta al Consell Co-
marcal, que de manera informal
ja hauria mostrat el seu escepti-
cisme envers aquesta possibilitat.

De fet, no és el primer cop que
l’Ajuntament es planteja frenar el
crematori per la via contractual.
Al maig de l’any passat, el Ple
aprovava una moció que instava
a “deixar sense efecte” la clàusu-
la que inclou el forn en el projec-
te de tanatori. Una mesura que
necessàriament havia de comptar
amb el suport del Consell Co-
marcal i el vistiplau de Tanatori
del Litoral. Les converses entre els
tres actors havien de ser fiscalit-
zades per Stop Crematori,  inte-

grada en la comissió de seguiment
de les conclusions. La plataforma,
però, no ha rebut mai cap aclari-
ment sobre les converses man-
tingudes entre les administra-
cions i l’empresa.

Abans que Callau posés sobre
la taula la possibilitat de revertir
la venda, Tanatori del Litoral ja va
avisar el consistori que si el pro-
jecte no tira endavant tal com està
plantejat exigiria una compensa-
ció econòmica a l’Ajuntament
per valor de 5,7 milions d’euros.
Els diners que la UTE hi hauria in-
vertit fins ara, segons els seus pro-
pis càlculs.

MÉS MOBILITZACIÓ
Mentre Callau llançava la seva úl-
tima proposta, a la sala de Plens
encara se sentia el repic de cas-
soles a la plaça de la Vila. La pla-
taforma Stop Crematori sap que
una mobilització potent és clau
per intentar frenar el crematori, i

per això va convocar dilluns una
nova cassolada, la quinzena en un
any i mig. Hi van participar unes
150 persones, que repetien con-
signes com “stop crematori” o
“aquest poble no és un abocador”. 

Les concentracions es repeti-
ran els últims dilluns de cada
mes, coincidint amb les sessions
plenàries al consistori i Stop Cre-
matori es planteja convocar una
gran manifestació que recorri els
carrers del municipi. “És molt im-
portant donar suport a qualsevol
acció que es dugui a terme”, de-
manava als veïns dilluns un dels
portaveus de la plataforma, Pedro
Sánchez. Ahir Stop Crematori va
aconseguir aplegar una bona xi-
fra de persones a la plaça de la Vila
però caldrà veure si aquest és el
seu sostre de vidre pel que fa a la
capacitat d’arrossegar la ciutada-
nia. Si és així, prendran molta més
importància les altres estratègies
plantejades per frenar el complex

funerari. Fonts de la plataforma
admeten a Línia Nord cert des-
concert davant la darrera proposta
de Callau i reconeixen que en
desconfien. “Quan van tenir l’o-
portunitat de negociar, no ho van
fer”, diuen.

CONTENCIÓS ADMINISTRATIU?
D’altra banda, la plataforma man-
té viva la possibilitat de recórrer
als tribunals, denunciant l’Ajun-
tament si aquest finalment tira en-
davant l’entrega de llicències d’ac-
tivitats i el permís d’obres.

La decisió de presentar un
contenciós administratiu és en
mans d’un equip jurídic contrac-
tat per Stop Crematori, que en els
pròxims dies definirà la viabilitat
d’aquesta opció.

Sigui com sigui, si la mobilit-
zació, la revisió contractual o la via
judicial no ho impedeixen, Sant
Adrià estarà més a prop de tenir
un tanatori i un crematori.

Andreu Merino
SANT ADRIÀ

Stop Crematori va convocar dilluns la quinzena cassolada en un any i mig. Fotos: Línia Nord

L’oposició al crematori es manté
» Unes 150 persones van acudir dilluns a una concentració de rebuig al complex funerari de la Catalana

» Callau planteja anul·lar la venda dels terrenys i Stop Crematori podria denunciar l’Ajuntament
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El Cicle Gaudí projecta 
avui ‘Estiu 1993’ a l’Ateneu

CINEMA4Les projeccions de ci-
nema en català a l’Ateneu Adria-
nenc continuen en el marc del Ci-
cle Gaudí. Avui és el torn d’Estiu
1993, que es podrà veure a l’Ate-
neu a partir de les vuit del vespre.
El preu de l’entrada general serà
de 4,5 euros. Per als socis de l’A-
teneu, de la Biblioteca de l’Ate-
neu, les persones amb Carnet
Jove i les que mostrin el carnet
d'alumne del CNL de Badalona i
Sant Adrià o de voluntari o apre-
nent de Voluntariat per la Llen-
gua el preu serà de 3 euros.

CAMÍ DE L’ÒSCAR
Estiu 1993 és un dels èxits més ro-
tunds del cinema català en els úl-
tims anys. La pel·lícula dirigida
per la badalonina Carla Simón
serà el llargmetratge que repre-
sentarà a Espanya als premis

Òscar. Per competir a la catego-
ria del premi a la Millor Pel·lícu-
la de Parla no Anglesa. Feia sis
anys que l’Acadèmia Espanyola
no seleccionava una cinta roda-
da en català. L’última ocasió en
què això havia passat va ser el
2011 amb Pa negre.

Simón ha tirat endavant
aquest projecte autobiogràfic en
què l’actriu de sis anys Laia Ar-
tigas es converteix en el seu al-
ter ego per recordar la seva in-
fància a la gran pantalla. I és
que la pel·lícula explica la his-
tòria de Frida (Artigas), una
nena que s’enfronta al primer
estiu amb la seva nova família
adoptiva després que els seus
pares hagin mort. Una situació
per la qual Simón va passar
quan era petita i que ara re-
construeix des de la ficció.

POLÍTICA4El procés indepen-
dentista continua marcant l’a-
genda política a Sant Adrià de Be-
sòs. Dilluns es va celebrar el Ple
municipal que l’Ajuntament havia
decidit suspendre al setembre,
al·legant que es volia evitar qual-
sevol situació de tensió prèvia al re-
ferèndum de l’1 d’octubre. 

La sessió ajornada va servir,
precisament, per debatre diverses
consideracions relacionades amb
el referèndum d’autodetermina-
ció. Principalment dues: la re-
pressió exercida pels cossos i for-
ces de seguretat aquell dia a dife-
rents punts del país i els resultats
de la consulta. A Sant Adrià va
guanyar el Sí amb un 81,7% de
vots dels 5.000 totals i Sant Adrià
en Comú, ERC, MES i PDeCAT
van presentar una moció per do-
nar-hi validesa.

CONTRA LA REPRESSIÓ
D’una banda el Ple va aprovar
mostrar la solidaritat del consistori
amb els municipis afectats per la
repressió i les persones ferides per
l’actuació de la policia l’1-O, així
com exigir al Ministeri de l’Interior
el rescabalament pels danys ma-
terials causats per les càrregues po-
licials i demanar la dimissió de tots
els càrrecs polítics implicats en l’e-
xercici de la violència i vulneració

de Drets Humans que es va viure
a Catalunya l’1 d’octubre. Aquests
punts es van aprovar amb els vots
del PSC, Sant Adrià en Comú, ICV-
EUiA, MES, ERC, PDeCAT i la re-
gidora no adscrita.

RESULTATS DEL REFERÈNDUM
Els socialistes van canviar el seu
sentit de vot en el quart punt de la
moció i van votar en contra de la
retirada immediata dels efectius
dels cossos policials espanyols
destinats a Catalunya, la qual cosa
va impedir-ne l’aprovació.

Per la seva banda, PSC, Ciuta-

dans, ICV-EUiA i PP van votar en
contra de reconèixer els resultats
del referèndum i instar a complir
la Llei del Referèndum si l’estat no
accepta la proposta de mediació de
la Generalitat. Els grups que ha-
vien presentat la moció es van que-
dar sols i aquesta demanda no es
va poder tirar endavant.

El debat va generar moments
de tensió quan el PP va qüestionar
les xifres del balanç de ferits durant
l’1-O. Diversos assistents al Ple van
respondre ensenyant imatges de
persones ferides i pancartes amb
el lema “Democràcia”.

Una imatge del Ple de dilluns. Foto: ERC

Condemna de la repressió de l’1-O
sense reconèixer els resultats
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Montgat

SUCCESSOS4La jutgessa de
guàrdia de Mataró va decidir el
10 d’octubre decretar presó pro-
visional sense fiança per dos
joves de 24 i 25 anys per un pre-
sumpte delicte de robatori amb
força a un domicili de Montgat.
Van ser detinguts el 7 d’octubre
per agents dels Mossos d'Es-
quadra de la Unitat d’investiga-
ció de la comissaria de Premià
de Mar coordinadament amb
agents de la policia local de
Montgat i Tiana. 

Pels volts de dos quarts de
nou del vespre del 7 d’octubre,
un veí de Montgat va rebre l’avís
que l'alarma per intrusió de casa
seva s'havia activat. Immedia-
tament s'hi va adreçar i des de
fora del seu domicili va veure
com hi havia tres persones al
menjador. 

Va ser aleshores quan l'ho-
me, sense accedir dins, els va cri-
dar l’atenció per tal que mar-
xessin i els va recriminar que li

retornessin el que s'estaven em-
portant. El grup, en ser desco-
bert, va marxar corrents pels
patis de les cases veïnes.

Els agents de les policies lo-
cals de Montgat i Tiana van di-
rigir-se al lloc i van localitzar al
grup que, en veure els agents, va
intentar fugir. Finalment dos
dels homes van ser detinguts
per agents de la Policia Local de
Montgat i el tercer va aconse-

guir escapar. En l’escorcoll els
agents van localitzar diversos
estris útils per a cometre aquest
tipus de robatoris, com ara mit-
jons per evitar deixar emprem-
tes, roba de recanvi per no ser
reconeguts o tornavís per forçar
la porta.

Pel que fa al tercer home, ha
estat identificat i té, actualment,
un requeriment policial de de-
tenció activat.

La Policia Local va detenir els dos joves el 7 d’octubre. Foto: Arxiu

Ingressen a presó dos homes per
robar en una casa de Montgat

MÚSICA4L’Agrupació Artística
del Casal de Tiana estrenarà el
28 d’octubre el concertCartas de
Amor, un espectacle d’home-
natge al compositor i pianista ca-
talà Enric Granados, portat a es-
cena per la seva besnéta, Bárbara
Granados. L’espectacle s’estre-
narà a la Sala Albéniz i serà el tret
de sortida del cicle Sessió10. El
concert es farà en el marc de
l’any del 150è aniversari del nai-
xement del compositor, que va
fer llargues estades a Tiana
acompanyat del seu amic Isaac
Albéniz.

Cartas de amor és un es-
pectacle de nova creació que
mostra algunes de les composi-
cions musicals d’Enric Granados.
Les conegudes, d’altres que no
ho són tant i també alguna cu-
riositat. A la vegada, descobreix
part de la seva correspondència
personal. Amb la família i amb
amics del seu entorn creatiu,
sobre sentiments i anhels. I fins
tot, descobrirem anotacions del
seu diari particular. Mostrarà,

també, la complicitat i col·labo-
ració amb diversos autors del seu
moment, com per exemple
Apel·les Mestres.

L’Agrupació Artística del Ca-
sal reivindica la figura de Grana-
dos per la seva vinculació amb
Tiana. “Va trepitjar moltes vega-

des els nostres camins i carrers i
va oferir un magnífic concert a la
Festa Major del 1906, juntament
amb Albéniz i Joaquim Malats”,
recorden.

A més, Granados també va
mantenir una relació sentimen-
tal amb la tianenca Clotilde Godó.

Cartas de Amor, el 28 d’octubre a la Sala Albéniz. Foto: Agrupació

Tiana estrenarà un concert únic
d’homenatge a Enric Granados

Col·loqui | L’eutanàsia des de la bioètica
Avui a dos quarts de set de la tarda la Sala Albéniz acollirà un col·loqui
titulat L’eutanàsia des de la bioètica, a càrrec del Doctor en Filosofia 
i Bioètica de la Universitat de Barcelona, Segio Ramos Pozón. 
L’activitat està organitzada per l’Aula d'extensió Universitària TIMÓ.

Sala Pau Casals | Cinema de terror
Divendres a tres quarts de nou del vespre la Sala Pau Casals acollirà la pro-
jecció de la pel·lícula Expediente Warren: El caso Enfield, una de les pel·lí-

cules de terror produïdes als Estats Units que més ressò ha tingut els 
últims anys. L’entrada serà gratuïta i hi haurà refrescos i crispetes.

Tiana

L’Ajuntament deixarà d’obrir
els dissabtes al matí

SERVEIS4L’Ajuntament ha
anunciat que deixarà d’obrir els
dissabtes al matí, com feia fins ara.
La mesura satisfà les demandes
de diversos treballadors, que al
2014 van protestar pels torns ro-
tatius imposats pel consistori.
Argumentaven que els torns pre-
veien una persona per franja ho-
rària i això comportava insegu-
retat, així com poc volum de fei-
na a fer. A més, també al·legaven

dificultats per conciliar la seva
vida laboral amb la familiar.

Ara, l’Ajuntament canviarà
els seus horaris i ampliarà les ho-
res d’atenció al públic entre set-
mana. Així, el consistori co-
mençarà a obrir a dos quarts de
nou del matí de dilluns a diven-
dres, i no a les nou com passa-
va fins ara. A més, dimarts i di-
jous l’horari de tarda comença-
rà a les quatre i no a les cinc.

Dilluns es presenta el projecte
de pressupostos participatius
PARTICIPACIÓ4Dilluns que ve
a dos quarts de vuit de la tarda
l’Ajuntament presentarà a la
sala Pau Casals de la Biblioteca
Tirant lo Blanc el projecte de
pressupostos participatius per a
l’any 2018.

Es tracta d’una prova pilot
per decidir, mitjançant un pro-
cés participatiu, el destí una
part del pressupost de les arques
municipals per a l’any que ve.

Segons ha avançat l’Ajunta-
ment a través d’un comunicat a
la seva pàgina web, en el decurs
de la sessió s'explicaran les di-
ferents fases del procés i, més
concretament, el procediment
de recollida de propostes.

Els pressupsotos participa-
tius s’emmarquen en les políti-
ques de Participació i Transpa-
rència impulsades des de l’A-
juntament de Montgat
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Entrevista

Estan celebrant el 30è ani-
versari de l’Agrupació. Fins
ara ho han fet amb mostres

i promocions. Tenen alguna altra
campanya preparada per al que
queda d’any?
Cada una de les accions que fem
com a associació les vinculem a la
celebració del 30è aniversari, com
ara l’Open Night. El punt àlgid serà
el 28 d’octubre, amb un reconeixe-
ment als comerciants en una gala a
l’Auditori de Can Roig i Torres. 

Perquè els botiguers siguin el
centre d’atenció durant un dia...
Sí. És un tema d’empoderament co-
mercial. El botiguer també s’ha de
creure la seva aportació. A més, hem
de reconèixer la importància que te-
nen en el territori.

Com serà aquest acte?
És el més protocol·lari del 30è ani-
versari. Vindrà un orador que farà
una ponència motivacional sobre
què és el comerç i les noves estra-
tègies al sector. Tindrà un format
molt distès que provoqui una au-
toreflexió sobre què fem i com re-
accionem en segons quines situa-
cions. Aportarà coneixement i ani-
marà el comerç a tirar endavant, a
fer canvis i actualitzar-se.

De fet, quan va sortir escollida el
2012 com a presidenta, ja va ex-
pressar que “cal innovar” en el co-
merç i que s’ha d’intentar fer “el
màxim amb el mínim” per adap-
tar-se als nous temps...
Hem de fer una autocrítica des d’un
vessant positiu. Quan una persona
veu les coses que pot canviar, encara
que de vegades pugui semblar
traumàtic, és possible que si ho fa,
en tregui alguna cosa positiva

Una crisi pot ser una oportunitat?
Es tracta de saber generar oportu-

nitats en moments de dificultat o
de canvi. 

De vegades és fàcil de dir però no
de portar-ho a terme...
Sabem que això és un esforç per als
botiguers, però els demanem mol-
ta implicació, que siguin proac-
tius. La raó de ser de l’Agrupació és
donar visibilitat als comerços. 

I s’engresquen? 
És un treball extra de gestió, un so-
breesforç, però al cap i a la fi és un
benefici. Nosaltres els fem veure la
necessitat d’estar predisposat a fer
una miqueta més. I és que avui dia
no hi ha un patró definit de client
i és difícil fidelitzar-los. 

Parlant de fidelització, els joves
són potser els més complicats de
guanyar, ja que són més proclius
a comprar a grans superfícies o
per internet. Com els atrauen cap
al petit comerç?
Tenim molta visibilitat a les xarxes
adreçada no només als joves,
sinó també al segment de client
que fa servir internet, que és més
ampli. Però és un camí a llarg ter-
mini. Costa molt lluitar a nivell de
màrqueting amb les grans su-
perfícies.

Tornem a allò que deia d’innovar.
Sí. Hem de mirar com atraure cap a
Santa Coloma el públic que arriba
a les àrees comercials properes. 

Tot plegat de vegades no és su-
ficient. Un exemple d’això és la
desaparició de Fondo Comerç.
Molts dels seus associats van

anar a parar a l’Agrupació. Com
han viscut aquest procés?
No ha estat gens fàcil. Però treba-
llem en clau de visibilitzar els co-
merços de totes les zones de la ciu-
tat. Pensem les nostres accions a ni-
vell global i de territori, intentant do-
nar servei al gran ventall de sectors
que formen l’Agrupació. A més,
preferim fer les coses més petites
però professionals. 

En aquest sentit, van agafar el tes-
timoni de l’activitat estrella de
Fondo Comerç, el Sabors del Món.
Vam intentar cobrir el treball que
feia Fondo Comerç i mantenir les si-
nergies que creava aquella asso-
ciació a la zona. 

La unió dels botiguers és molt im-
portant.
Sí. Seguirem treballant en clau d’u-
nió dels comerços dels territoris de
la ciutat. Creiem que així és com po-
dem donar visibilitat als serveis i
productes que es poden trobar
als comerços de la ciutat. Una acció
nostra que és positiva per a un ti-
pus de botiga també ho serà per a
un altre, sigui per flux de circulació
de vianants, per visibilitat... No
hem de treballar en clau individual,
sinó en clau de conjunt. És la nos-
tra raó de ser. De fet, comptem amb
una junta molt diversa pel que fa a
sectors i territoris de la ciutat. 

Quin és el seu full de ruta?
Tenim unes línies molt marcades, que
són les tecnològiques i les accions al
territori. Les considerem positives
tant les unes com les altres.  Però fer
un acte al carrer comporta unes
despeses afegides que costa molt
afrontar, i aquí és on hem de ser més
productius. Què és més favorable per
al comerç i la ciutat? Invertir més en
la tecnologia o en una acció al carrer?
Els costos dels esdeveniments al ca-
rrer els intentem reduir aprofitant uns
altres recursos que també donen vi-
sibilitat, com vam fer enguany amb
la campanya cultural, que no va te-
nir cap cost per als associats. 

Canviant de tema, quines són
les primeres impressions dels
comerciants amb la moneda lo-
cal, la Grama?
Sabem que s’ha aportat un volum
d’unes 80.000 grames, entre sub-
vencions a entitats i comerços. Està
costant donar-li visibilitat, però
també és veritat que és un projec-
te ambiciós.

En quina fase està ara mateix?
Estem com en una fase de proves.
Ara la feina implica ampliar el circuit
de la moneda. Però reitero, cal do-
nar-li més visibilitat per aconse-
guir que tot el comerç i les activitats
econòmiques de la ciutat siguin a
dins. Perquè és necessari que el vo-
lum de grames sigui elevat. 

Hi ha predisposició entre els co-
merciants perquè sigui així?
Sí. Tot i això, tenen una sensació
d’escepticisme, que no de contra-
rietat. Hi ha molta gent que s’ha
apuntat a veure què passa. Estan a
l’expectativa. Encara no hi ha una
circulació de la moneda constant.
Des de l’Agrupació estem d’acord
amb el projecte, ja que hi ha una
fuga de diners de consum cap a
fora molt gran. La gent es gasta els
calers fora de la ciutat, i això des-
capitalitza Santa Coloma. La mo-
neda local pot ser una eina per po-
tenciar el comerç local. 

Quants usuaris de la moneda hi
ha ara mateix a la ciutat?
En deuen ser uns 200, un gran per-
centatge dels quals són entitats.
Però hem d’ampliar el circuit de la
moneda i que arribi a les botigues
perquè ens hi acostumem. 

Acabem l’entrevista mirant cap al
futur. Cap a on va l’Agrupació?
L’Agrupació neix fa 30 anys arran de
la construcció de Montigalà. Neix en
clau de protesta i va evolucionant
cap a la satisfacció de les necessitats
dels comerciants i dels veïns. Ac-
tualment seguim treballant en
aquesta línia, però també en la pro-
fessionalització i promoció del co-
merç. En els últims cinc anys ens
hem dedicat sobretot a generar ei-
nes de visibilitat –moltes d’elles tec-
nològiques– i de dinamització. Vo-
lem que s’entengui l’Agrupació com
una eina que pot fer servir el comerç.

Posen molt d’èmfasi en les pos-
sibilitats de la tecnologia per fer-
se visibles. És un altre dels punts
d’inflexió dels últims anys?
Sense ser grans pioners –ja que ho
van ser les grans cadenes–, ens
enorgulleix ser una entitat que
aposta per les noves tecnologies.
Però és una feina que necessita la
implicació dels botiguers. Cal fer-se
visible més enllà de l’aparador físic
i treballar l’aparador de les xarxes. 

“Hem d’atraure a Santa 
Coloma el públic de les

àrees comercials properes”

“Volem que 

l’Agrupació sigui

com una eina 

per al comerç”

Perfil | Muñoz o l’optimisme per vèncer les dificultats
Laia Muñoz va sortir escollida ara fa cinc anys com a presidenta de l’Agrupació del Comerç
i la Indústria de Santa Coloma, substituint Josep Colldeforns al capdavant de l’entitat, sent

la primera dona a presidir l’associació. Muñoz es mostra oberta al canvi i combrega amb
l’actitud de veure oportunitats en moments de crisi i sobreposar-se a les dificultats. 

Laia Muñoz / Presidenta de l’Agrupació del Comerç i la Indústria

Parlem amb Laia Muñoz en plena celebració dels 30 anys de l’Agrupació, un leitmotiv
que ha acompanyat totes les campanyes d’enguany de l’entitat. Muñoz també 

posa èmfasi en la implicació dels botiguers en la visibilització del comerç i convida 
els veïns a descobrir-lo. “Coneix el teu comerç”, resa l’última campanya de l’entitat.

Francisco J. Rodríguez
SANTA COLOMA



Esports Santa Coloma | El Draft Gramenet cedeix el primer partit del curs
El Draft Gramenet no va poder amb el líder a la Bastida. Les colomenques van donar la cara i
van estar a punt d’aconseguir un triomf de prestigi, però finalment van perdre contra el CEJ

l’Hospitalet (60-62) dissabte passat. L’equip de Jordi Périz voldrà retrobar-se amb la victòria
en el partit de la cinquena jornada, demà passat a les sis a la pista de l’Unilever Viladecans.

La classificació i
els resultats de les
darreres tempora-
des diuen que serà
difícil, però la Pen-
ya viatjarà a les
Illes Canàries per
buscar el primer
triomf del curs a la

lliga ACB contra l’Herbalife Gran
Canària. El partit es jugarà diu-
menge a la una del migdia.

Els verd-i-negres tindran un
avantatge sobre els de Luis Casi-
miro, la possibilitat de tenir tota
la setmana per preparar el matx
(el conjunt grancanari va jugar
abans-d’ahir un partit de l’Euro-
Cup a Turquia contra el Tofas
Bursa). El partit significarà un re-
trobament amb dos exverd-i-ne-
gres, Eulis Báez i Albert Oliver.

LA VICTÒRIA S’ESCAPA
Aquesta primera victòria va estar
a prop d’arribar diumenge passat
a l’Olímpic, i durant molts minuts

va semblar que seria així, però fi-
nalment l’equip va perdre contra
el Tenerife (73-76).

Els d’Ocampo van aconse-
guir dominar el partit durant la
primera meitat, anant de menys
a més, però imposant un gran rit-
me i al segon parcial va aconseguir
una renda de 14 punts (29-15). Els
visitants van reaccionar, però el
conjunt badaloní va marxar al
descans guanyant per vuit (41-33). 

El partit es va començar a
decantar gràcies a tres triples se-
guits de Tim Abromaitis, que van
col·locar els de Nenad Markovic
per davant en el marcador. El re-
sultat ja es mantindria pràctica-
ment equilibrat fins a la botzina fi-
nal. La Penya va tenir l’última pos-
sessió, amb opcions per forçar la
pròrroga, però la defensa tiner-
fenya va poder evitar els triples de
Richard i de Kulvietis.

Ventura penetra a cistella en el darrer partit. Foto: David Grau / CJB

La Penya vol començar a
guanyar a l’ACB a Gran Canària
» Els verd-i-negres han tingut tota la setmana per preparar el matx
» Els de Diego Ocampo deixen escapar el triomf contra el Tenerife

UBSA i Sant Josep segueixen
invictes a la lliga EBA

BARCELONÈS NORD4El domi-
ni amb mà de ferro dels equips
de la comarca al grup C-A de la
lliga EBA continua. L’UBSA se-
gueix com a líder invicte en so-
litari, mentre que el Sant Josep
podria empatar amb els adria-
nencs si guanya el partit que va
suspendre’s a la segona jornada
i que es jugarà al desembre.

Els de Mario Lousame van
aconseguir la quarta victòria del
curs diumenge passat contra el
Cantaires Tortosa (64-77). Cinc
jugadors de l’equip (Ferrer, Ló-
pez, Ruzafa, Amo i Serra) van su-
perar els 12 punts cadascun,

mentre que els tarragonins van
dependre massa de dos jugadors.
Demà passat a les sis de la tarda,
l’equip rebrà la visita del CB Ta-
rragona al Ricart.

Per la seva banda, el Sampep
va estrenar-se a casa contra el
BBA Castelldefels (79-72). El
conjunt parroquial va treballar-
se la victòria durant tot el partit,
especialment a la segona meitat,
ja que va haver de remuntar una
lleu renda que tenien els del Baix
Llobregat. Els de Sergi Vives ju-
garan el millor partit de la cin-
quena jornada, dissabte a la tar-
da a la pista del Vive El Masnou.

El segon partit de
l’Snatt’s Sant
Adrià al Marina
Besòs es va sal-
dar amb la sego-

na derrota de les de Fabián Téllez
a casa contra l’Al-Qázeres (67-79).

El partit, però, va tenir un
nom propi, el de la base nord-
americana visitant Alexis Jones
(vigent campiona de la WNBA
amb les Minnesota Lynx), que va
ser un malson per a la defensa
lila. L’actuació de la jugadora de

Texas (i de la seva compatriota
Shayla Cooper) va fer saltar pels
aires l’estratègia lila en el primer
parcial. L’Snatt’s, però, va capgi-
rar el resultat al segon parcial i
fins i tot va aconseguir marxar al
descans guanyant gràcies al li-
deratge de Laura Peña i Helena
López (37-35).

Les possibilitats de guanyar,
però, van desaparèixer al tercer
quart amb un parcial de 4-20 a
favor de les extremenyes. L’orgull
de les liles les va portar a adjudi-

car-se també el quart parcial. El
partit també va servir perquè
una altra de les promeses del jú-
nior, Carla Balagué, jugués els
seus dos primers minuts amb la
samarreta del primer equip. És la
segona jugadora del planter que
debuta aquest curs, després de
Violeta Verano.

Demà a la tarda, l’equip ju-
garà el primer derbi català de la
lliga. Les adrianenques visita-
ran el Palau Municipal de la Seu
d’Urgell per jugar contra el Cadí.

L’Snatt’s perd contra l’Al-Qázeres
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El CF Badalona
torna a jugar a
casa. Els de Ma-
nolo González
a f r o n t a r a n
aquest diumenge
a la tarda, el par-

tit de la desena jornada del cam-
pionat de lliga de Segona B con-
tra l’Atlético Saguntino, un equip
en hores baixes.

Els de Manolo González,
que encara no han perdut cap
partit de lliga al municipal de
Badalona, voldran aprofitar la
seva solidesa habitual a casa per
sumar tres punts més que con-
tinuin apropant l’equip a la
zona noble de la classificació.
Ara mateix, el Bada és setè amb
13 punts (els mateixos que el
València Mestalla), només tres
menys que el Lleida Esportiu, el
conjunt que marca la darrera
posició que donaria dret a jugar
el play-off si la lliga s’acabés
avui mateix.

Robusté continuarà sent bai-
xa a l’eix de la defensa escapula-
da. La del central vilassarenc és
l’única absència de pes de Gon-
zález, que aquesta setmana ha
volgut enviar els seus millors
desitjos als afectats pels incendis
de Galícia, la seva terra. “Moita
forza a Galicia e a sua xente!” va

piular el míster escapulat di-
lluns passat.

UN PUNT DE PRESTIGI
Si l’equip aconsegueix guanyar el
seu pròxim partit, es podrà asse-
gurar que s’ha abonat a la cone-
guda ‘mitjana anglesa’ (guanyar a
casa i empatar a domicili). El da-
rrer punt aconseguit pel Badalo-
na, però, té un valor afegit, ja que
va ser a Son Malferit contra l’A-
tlètic Balears (0-0), un dels rivals
més durs de la categoria.

L’enfrontament contra els ba-
learicos va significar el retroba-
ment amb Gerard Oliva, un dels
màxims responsables de la gran

campanya del Bada el curs passat.
La defensa escapulada, però, va
evitar que el davanter de Riude-
canyes tingués un bon matí.

La primera gran ocasió del
matx va ser un xut llunyà de Bor-
ja Martínez que va refusar el tra-
vesser al minut 8, mentre que tres
minuts després, Ciércoles va tenir
la més clara per al conjunt bada-
loní de la primera meitat.

La dinàmica d’igualtat es va
mantenir després que els equips
tornessin dels vestidors i fins al
minut 79, quan Morales es va lluir
en un xut de falta del conjunt lo-
cal, gairebé no hi va haver opor-
tunitats destacables.

Un moment del darrer partit contra l’Atlètic Balears. Foto: CAB

Un Badalona en línia ascendent
rep l’Atlético Saguntino

BARCELONÈS NORD4Les males
ratxes de resultats han quedat
enrere tant per al Seagull com
per al Sant Gabriel després que
els dos equips aconseguissin
guanyar en la sisena jornada. 

Les gavines van aconseguir el
tercer triomf seguit a casa con-
tra l’Igualada (2-1) en un partit
que van haver de remuntar. Les
de l’Anoia van avançar-se a la
primera part, però Sara Serna, al
minut 60 i un gran gol de Zaïra
al 89 amb un xut llunyà van do-
nar els tres punts a les de Jordi
Ferrón. Demà passat al migdia,
les badalonines tornaran a jugar
a casa, en aquesta ocasió re-
bent l’Sporting de Mahó.

Per la seva banda, el Sant Ga-
briel va poder celebrar la primera
victòria del curs precisament al
cap del conjunt menorquí (0-3).
Campanales i Débora (per par-
tida doble) van ser les autores
dels gols del conjunt de Toni Ca-
macho, que va treure’s de sobre
l’angoixa dels primers partits i
que va meréixer un resultat en-
cara més contundent al camp de
Bintaufa. Ara, l’objectiu de les
adrianenques serà sumar també
la primera victòria al Ruiz Ca-
sado i tindran l’ocasió de fer-ho
demà passat a la tarda, quan re-
bran la visita del CF Pardinyes.

Seagull i Sangra
continuen amb 
la seva escalada

Empat sobre 
la botzina de la
Fundació Grama

La fe li va donar un
punt a la Fundació
Grama contra el
Can Vidalet (2-2) i
va permetre que

l’equip continui invicte després de
set jornades al grup 1 de Prime-
ra catalana. 

En un dels partits més atrac-
tius de la jornada, els colomencs
van veure com el ‘Canvi’ va apro-
fitar la seva condició de local per
dominar completament la pri-
mera meitat. Aquesta superiori-
tat local es va plasmar en dos gols
en 15 minuts.

Al segon temps, però, la Fun-
dació va exhibir un nivell molt
més alt i primer Cristóbal des del
punt de penal i Jose Mora al mi-
nut 92 van rescatar un punt per
al conjunt de García Escribano.

La lliga tornarà al Nou Muni-
cipal de Santa Coloma aquest
diumenge al migdia, quan l’equip
rebrà la visita del CE Manresa.
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AGENDA SETMANAL

Els Dracs ultimen el compte
enrere per a l’inici de curs 

El kick-off de la
t e m p o r a d a
2017-18 cada

cop és més a prop per als Dracs.
Com sempre, els badalonins se-
ran els favorits a les competicions
estatals, la Lliga (que enguany
adapta un nou format amb 15
equips dividits en tres grups de
cinc) i la Copa (que torna a dis-
putar-se després de tres anys
sense fer-ho), però abans d’això,

els d’Óscar Calatayud es podran
provar en la semifinal de la 27a
Copa Catalana, que es disputarà
el dijous 2 de novembre.

Els Terrassa Reds seran el
primer rival dels Dracs en la
competició del KO i el guanyador
d’aquest enfrontament es jugarà
el primer títol de la temporada
contra el vencedor de l’elimina-
tòria que enfrontarà l’Hospitalet
Pioners i Argentona Bocs.

L’Adrianenc firma una nova
exhibició ofensiva a casa

Cinquè partit i
cinquena victòria.
L’Handbol Adria-
nenc continua
funcionant com

una màquina infal·lible i dissab-
te passat va sumar dos punts
més al seu caseller gràcies a una
nova exhibició ofensiva contra la
UE Sarrià de Ter (33-31).

I és que malgrat el que mos-
tra el resultat, la forquilla entre la
qual es va moure l’avantatge del
conjunt de Lorenzo Rueda va
oscil·lar entre els cinc i els nou
gols durant bona part del partit
(al minut 10 de la represa l’A-
drianenc guanyava per 24-15),
però l’atac a la desesperada del

conjunt del Gironès va causar que
el resultat al final del temps re-
glamentari fos menor al que
s’havia vist durant les dues parts.
Alejandro Rodríguez, amb 10
dianes, va ser el gran protagonista
ofensiu del conjunt lila, mentre
que l’anotació de l’equip visitant
va estar molt més repartida amb
un total de cinc jugadors anotant
quatre gols o més.

La competició no s’atura i
aquest cap de setmana els de
Rueda tornaran a la carretera per
viatjar fins a Montcada. L’Adria-
nenc visitarà el pavelló Miquel
Poblet de la Salle, el novè classi-
ficat, demà passat a partir d’un
quart de nou de la nit.

TOTA LA SETMANA
Tot el dia En el marc dels actes de l’any Bertrana,

des del passat dia 6 i fins al dia 27 s’organit-
zaran activitats a l’Espai Betúlia, la Bibliote-
ca Central Urbana Can Casacuberta i el CRAD.

21 i 22 D’OCTUBRE
Matí i tarda El Passatge Insòlit torna a Santa

Coloma. És un festival especialitzat en les arts
del firaire i dissabte i diumenge oferirà diversos
espectacles. / Jardins de la Torre Balldovina.

A PARTIR DEL 20 D’OCTUBRE
18:00 A partir de demà, tots els divendres fins

al 22 de desembre es farà un curs de cuina per
als més menuts. El preu és de 50 euros. / Cen-
tre de Recursos Juvenils Mas Fonollar.

FINS AL 22 D’OCTUBRE
TardaDiaris il·lustrats de persones refugiades és

el nom de l’exposició que organitza la Comissió
Catalana d'Ajuda al Refugiat (CCAR) i que vol
acostar la problemàtica que pateixen als
camps. / Biblioteca Sant Adrià.

DISSABTE 21 D’OCTUBRE
Tarda Demà passat a la tarda es podrà gaudir

de la millor lluita lliure de la mà de Riot Wres-
tling i també se celebrarà la Festa de la So-
lidaritat. / Centre Polidor.

AVUI 19 D’OCTUBRE
18:30 Aquesta tarda es farà una conferència ano-

menada L'eutanàsia des de la bioètica, que co-
ordinarà Sergio Ramos Pozón, Doctor en Fi-
losofia i Bioètica. / Sala Albéniz.

DIMECRES 25 D’OCTUBRE
17:00 Quarta i darrera sessió del Taller d'auto-

estima per a dones, una acció formativa en-
gegada per l'Associació de Dones de Mont-
gat. / Centre Cívic Les Mallorquines.

DEMÀ 20 D’OCTUBRE
19:00 Joan Sala Grau serà a la vila per fer la pre-

sentació del seu llibre Arran del camí ral, que
il·lustra la vida a la comarca a finals del se-
gle XIX. / Biblioteca Can Baratau.

BADALONA MONTGAT TIANASANT ADRIÀSANTA COLOMA

El Halloween, la festa més terrorífica
ja és a tocar i, per això, se celebrarà una
marató amb pel·lícules de por com Ex-
pediente Warren, entre altres. / Sala Pau
Casals.

‘Expediente Warren’ i altres 
títols per a una nit de terror

Demà 20 d’octubre a les 20:45

Demà, a partir de les nou del matí, la
ciutat organitzarà la tercera edició
de les Jornades sobre salut mental i ad-
diccions amb tallers i conferències. /
Auditori Can Roig i Torres.

Tot a punt per a la tercera
jornada sobre Salut mental

Demà 20 d’octubre durant tot el matí

La Societat Recreativa Els Nou 
Pins presenta ‘Un déu salvatge’

Dissabte 21 d’octubre a les 22:00

Un any més, la ciutat es prepara per re-
bre propostes de cine breus de direc-
tors locals i d’arreu del món en una
nova edició del Filmets.

La ciutat es prepara per
tornar a gaudir del Filmets

A partir del 20 d’octubre

La Societat Recreativa Els Nou Pins pre-
sentarà la seva visió més particular d’Un
déu salvatge, un text de Yasmina Reza.
/ Sala Albéniz.

Que la visita a
la pista del
cuer sigui un
revulsiu aní-
mic. Aquest és
l’objectiu del

Catgas Santa Coloma, que des
d’abans-d’ahir torna a preparar
la visita de demà al Multiusos
Fontes do Sar, la pista del San-
tiago Futsal.

L’equip afronta aquest partit
contra els gallecs amb força dub-
tes sobre l’estat físic d’alguns
dels components de la plantilla.
Pol Pacheco, David Álvarez i Iago
Míguez no han acabat de fer net
de les seves molèsties i si ju-
guen, no ho faran al 100%. “Cada
partit està sent un exercici de re-
sistència”, va lamentar Óscar Re-
dondo després del darrer partit de
l’equip, afegint que “estem fent un
gran esforç que segur ens acaba-
rà passant factura. Només espe-
rem que això no empitjori”.

UN PUNT I POCS GOLS
L’enfrontament contra l’equip
de Santiago de Compostel·la arri-
barà una setmana després que
l’equip aconseguís un punt més
en un partit amb molt pocs gols
al Pavelló Nou contra el Penyís-
cola (1-1). Les baixes de Pacheco
i Míguez i les molèsties que

arrossegava Álvarez (va haver de
forçar i jugar més minuts del que
hagués estat aconsellable) van re-
duir significativament la rotació
colomenca. 

Corria el minut 5 quan Juan
Carlos Sánchez va complir amb
el tòpic habitual de l’esport del
‘gol de l’ex’ i va avançar el Catgas
amb una rematada potent de
volea. Tot i això, ni els de Re-
dondo ni els castellonencs van
aconseguir dominar el joc amb
claredat durant el primer temps.

Aquest control altern va con-
tinuar després del descans, però
tot i que algunes de les millors
oportunitats van ser per als de
Santa Coloma (com una rema-
tada d’Ari Santos al travesser), els

visitants van aprofitar una erra-
da en la sortida de pilota i el bra-
siler Terry Prestjord va fer l’1-1
definitiu al minut 35.

CONTRA EL RIVAS A LA COPA
A banda de la lliga, però, els co-
lomencs també tenen ara mateix
obert el front de la Copa del Rei.
Dilluns passat es va sortejar la
ronda de vuitens de final, que farà
que els de Redondo s’enfrontin
contra el Rivas madrileny, l’únic
equip de Segona divisió que en-
cara és viu a la competició del KO
després d’eliminar el Levante.
L’eliminatòria, a partit únic, es ju-
garà a la pista del conjunt ma-
drileny dimecres que ve a partir
de les vuit del vespre.

L’equip vol puntuar en terres gallegues. Foto: FSG

El Catgas vol sumar la segona
victòria de la lliga a Santiago

Esports
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